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محمد حمیدی مقدم در توضیح اینکه چرا نظرســنجی مردمی در 
پخش آنلاین از شکل گزینه ای به نظر مکتوب تغییر کرده است؟ 
بیان کرد: در سال های گذشــته مسئولیت رأی گیری از مخاطبان 
بــرای انتخاب بهترین فیلم از نگاه تماشــاگر، برعهده صنف بود 
که امســال این کار را انجام ندادند و ما نیــز در این بخش ورود 
نکردیــم. البته صنف تهیه کننده ها همراه مــا بوده اند، ولی درباره 

مسئله رأی گیری یک نکته دیگر هم وجود داشت.

او در این مورد افزود: چند فیلم در نمایش آنلاین حضور ندارند و 
برهمین اســاس اگر رأی گیری انجام می شد نظمی که لازم است 
وجود داشته باشد، به هم می ریخت به همین دلیل به طور کلی آن 

را حذف کردیم تا شبهه هم ایجاد نشود.
حمیدی مقدم درباره دلیل پخش نشدن چند فیلم در بخش آنلاین 
نیز گفت: حدود چهار فیلم از جمله »غیرمسکونی« و »خونه مامان 
شــکوه« را به دلیل حراســت از امنیت شخصیت فیلم ها، فعلًا در 

حوزه آنلاین پخــش نکردیم و فقط در پردیس ملت نمایش داده 
می شوند. البته با توجه به امکانات ویژه ای که در فضای جشنواره 
در پردیس ملت فراهم شــده، بجز دو سانس نمایش، اگر استقبال 

بیش از ظرفیت باشد حتما سانس سوم را هم تدارک می بینیم.
مستند »خونه مامان شکوه« به کارگردانی مهدی بخشی مقدم و 
تهیه کنندگی مهدی شــامحمدی روایتی از یک کمپ ترک اعتیاد 

و قصه دختران آن است.

حذف چند فیلم از نمایش آنلاین »سینما حقیقت« و رأی گیری مردمی

فرهنگ و هنر
اخبار کوتاه 

در پی آن بودیم مشــکلاتی که برای تعدادی از سینماگران در 
حوادث اخیر به وجود آمده است، مرتفع شود.

محمد خزاعی رئیس سازمان ســینمایی درباره موضع سازمان 
سینمایی درباره هنرمندان کشف حجاب کرده و وضعیت حضور 
آن ها در پروژه های ســینمایی و سرنوشت فیلم های شان گفت: 
این موضوعی اســت که در جلسات آتی شورای مدیران سازمان 

سینمایی درباره آن صحبت و تصمیم گیری خواهیم کرد.
محمد خزاعی رئیس ســازمان ســینمایی در حاشیه برگزاری 
شــانزدهمین جشــنواره فیلم »ســینماحقیقت« درباره آخرین 
وضعیت پیگیری ســینماگران بازداشتی در حوادث اخیر گفت: در 
جلسه مشــترکی که با حضور نماینده سازمان سینمایی، نماینده 
دادســتان و نماینده خانه سینما تشکیل شــد، در پی آن بودیم 
مشکلاتی که برای تعدادی از سینماگران در حوادث اخیر به وجود 
آمده است، مرتفع شــود. با پیگیری این کمیته مشترک، بخشی 
از این مشکلات به صورت موقت و با آزادی افراد مرتفع شده اما 
بخشی از تصمیمات مربوط به حوزه قضایی است که مشخصاً به 
حیطه اختیارات قوه قضاییه مربوط می شــود و از حوزه اختیارات 

ما خارج است.
وی افزود: قطعاً این دســته از پرونده ها باید مسیر قضایی خود 
را طی کنند که این مســیر در اختیار ما نیســت. در عین حال ما 
رایزنی های خود را خواهیم داشــت و خود آقای اسماعیلی وزیر 
ارشاد جلسات مکرری در این زمینه داشتند. با دیگر دستگاه های 
مسئول هم مذاکراتی داشتیم تا پرونده افرادی که به هر دلیلی و 
ناآگاهانه در صحنه اغتشاشات به صورت میدانی حضور داشته اند 
و دچار مشــکل شــده اند مورد رسیدگی ســریع تر قرار گیرد تا 
مشکلات آنها چنانچه قانون شکنی و تخلفات گسترده نداشته اند 

حل و فصل شود.
خزاعــی تاکید کرد: خیلی از افرادی که ما در حال پیگیری پرونده 
آن ها هســتیم در تهران نبوده اند و از هنرمندان شهرستانی و بعضاً 
شناخته نشده هستند. مشکل دیگر این بود که برخی از این هنرمندان 
شهرستانی نامشان در لیســت ما هم وجود نداشت اما خوشبختانه 
پیگیری ها نتیجه داشــته و به صورت روزانه هم شاهد انتشار اخبار 

مرتبط با آزادی برخی از این هنرمندان قرار می گیرید.

خزاعی درباره اینکه مشخصاً کدام هنرمندان تا کنون با پیگیری 
سازمان ســینمایی آزاد شده اند هم تاکید کرد: هیچ تفاوتی ندارد 
و همــه این آزادی ها حاصل یک کار و پیگیری گروهی اســت، 
جلســاتی زیادی با نهادهای مختلف داشته ایم که تصمیم نهایی 
این شده است که همه کارها توسط همین کمیته واحد پیگیری 
شود. در مجموع اراده و خواست سازمان سینمایی و وزارت ارشاد 
این اســت که وضعیت همه هنرمندانی کــه در این روزها دچار 
مشکل شــده اند و تخلفات و جرائم خاصی ندارند، زودتر روشن 

شود.
مواضع هنرمندان بر حضورشان در پروژه های 

سینمایی تأثیر دارد؟
رئیس سازمان ســینمایی درباره تاثیر مواضع برخی هنرمندان 
در حوادث اخیر بر وضعیت حضورشــان در پروژه های سینمایی 
و سرنوشــت آثاری که در آنها ایفای نقش داشــته اند هم گفت: 

واقعیت این است که این موضوع به قوه قضاییه مربوط می شود. 
ما در سازمان سینمایی و حتی بالاتر از آن در وزارت ارشاد قانونی 
مبنی بر ممنوع الکاری کسی را نداریم و از این منظر صدور حکم 
ممنوع الکاری هم، دست ما نیست و نهایتاً باید حکمی را که قوه 

قضاییه صادر کرده است، عمل کنیم.
وی تاکید کــرد: تصمیم گیــری درباره وضعیــت فعالیت این 
هنرمندان در شرایط فعلی امکان پذیر نیست و باید منتظر بمانیم. 
برخی دوستان ممکن است مشکل خاصی نداشته باشند و خیلی 
زود مشکلشــان مرتفع شود اما برخی شاید مشکلات عمیق تری 
داشته باشــند. من در جریان پرونده این گروه نیستم و قطعاً قوه 
قضاییه درباره آن ها تصمیم گیری خواهد کرد. همه ما موظف به 
رعایت قوانین هستیم، اما اگر بتوانیم تلاشی کنیم تا حکم برخی 
از هنرمندان تعدیل شــود، قطعاً سازمان سینمایی و شخص وزیر 
محترم ارشــاد ورود خواهد کرد و تلاش می کند تا احکام تعدیل 

شــود. تصمیم گیر در این زمینه قوه قضاییه است و هر تصمیمی 
بگیرند ملزم به اجرای آن هستیم.

هیچ کس نمی تواند فرهنگ و هنر را تحریم کند
خزاعی درباره واکنش ســازمان ســینمایی به تحریم کنندگان 
جشــنواره های ســینمایی هم گفت: از نظر من تحریم معنایی 
ندارد چراکه معتقدم هنر و فرهنگ تحریم شــدنی نیست. شاید 
در مقطعی و به دلایلی فیلمســازی دوست نداشته باشد در یک 
رویداد شــرکت کند اما معنای این دوســت نداشــتن، با تحریم 
متفاوت اســت. به نظرم همه فیلمسازان جشنواره های سینمایی 
را جشــنواره حقیقی خود می دانند و شــاید در برهه ای و تحت 
شــرایطی بگویند دوست ندارند در رویدادی حضور داشته باشند. 
اساساً واژه تحریم در عرصه فرهنگ و هنر، بی معنی است. نه ما 
کــه هیچکس نمی تواند فرهنگ را تحریم کند و این واژه ای که 

به اشتباه باب شده است.
وی در عین حال تاکید کــرد: رویدادهای هنری و حرکت های 
فرهنگی در کشور دارند مسیر خودشان را طی می کنند و در این 
مدت شاهد تعطیلی هیچ حرکتی نبودیم. تمام رویدادها باشکوه تر 
از هر ســال برگزار شده و می شــوند. مسیر ما مشخص و شفاف 

است و باید به وظایف خود عمل کنیم.
خزاعی گفت: خاطرم هست در جشنواره فیلم کوتاه تهران خیلی 
از عزیزانی که جشنواره را تحریم کرده بودند، آمدند و به تماشای 
فیلم های خود نشســتند و این به نظرم بســیار زیبا بود. من هم 
به همه دوســتان گفتم از این فیلمســازان استقبال کنید چرا که 
این جشــنواره خانه آن ها است. ما در سازمان سینمایی معتقدیم 
درها به روی هیچ فیلمســازی نباید بسته باشد. تا این لحظه هم 
درهای وزارت ارشــاد به روی هیچ هنرمندی بسته نبوده است. 
مگر اینکه مبنای حقوقی داشته باشد که جای دیگری باید درباره 

آن تصمیم گیری کند.
خزاعی درباره موضع ســازمان سینمایی درباره هنرمندان کشف 
حجاب کرده و وضعیت حضور آن ها در پروژه های ســینمایی و 
سرنوشــت فیلم های شــان هم گفت: این موضوعی است که در 
جلسات آتی شورای مدیران سازمان سینمایی درباره آن صحبت 

و تصمیم گیری خواهیم کرد.

شهرام ناظری از بیمارستان مرخص شد
شــهرام ناظری که اواخر هفته گذشــته به دلیل مشکلات 
ریوی و قلبی در بیمارســتان بستری شــده بود، صبح امروز 
مرخص شد.شــهرام ناظری اسطوره آواز ایران از اواخر هفته 
گذشته در بیمارســتان بستری شد. او به علت مشکل ریوی 
و قلبی در بیمارســتان بستری شــده بود. ۲1 آذر 1401 خبر 
بستری شدنِ او در رسانه ها منتشر شد.صبح دیروز حمیدرضا 
عاطفی یکی از مســئولان خانه موســیقی در گفت وگویی از 

مرخص شدنِ شهرام ناظری از بیمارستان خبر داد. 
ناظری پیشــتر در ســال 1397 هم به دلیل عفونت ریه در 
بیمارســتان بســتری شــده بود که چند روز بعد، با رفع این 
مشــکل از بیمارســتان مرخص شد. شــهرام ناظری یکی 
از مهمترین خوانندگان تاریخ موســیقی ایران اســت. او به 
عنوان چهره ای نوگرا در عرصه موسیقی و آواز ایران شناخته 
می شــود. در کارنامه ی شــهرام ناظری آثاری ماندگار دیده 
می شود که بی شک این آثار در تاریخ موسیقی ایران ماندگار 

خواهد بود.

انتقاد کاغذفروشان به ضریب سود 
چندبرابری مالیات

رئیــس اتحادیه فروشــندگان کاغــذ با بیان اینکه ســود 
کاغذفروشــان زیر یک درصد اســت،  از ضریب سود در نظر 

گرفته شده در مالیات برای این صنف انتقاد کرد.
حمیدرضــا نیکدل، رئیــس اتحادیه فروشــندگان کاغذ و 
مقوای تهران، در گفت وگویی از پیگیری مشــکلات مالیاتی 

فروشندگان کاغذ خبر داد.
وی گفت:  ضریب ســود کاغذفروشــان در محاسبه مالیاتی 
بســیار بالا در نظر گرفته شده است،  در حالیکه ضریب سود 

واقعی کاغذفروشان زیر یک درصد است.
نیکــدل تصریح کرد:  اداره مالیــات ضریب 9.6 درصدی را 
برای خرده فروشــان و 4.6 درصدی را بــرای واردکنندگان 

محاسبه می کند که مورد تایید صنف نیست.
وی ادامــه داد: ما در اتحادیه اســناد و ادلــه موجود برای 
مخالفــت با این رقم را به اتاق اصناف ارائه کردیم و مجدانه 

این موضوع را تا حصول نتیجه منصفانه دنبال می کنیم.

رئیس سازمان سینمایی: ممنوع الکار نمی کنیم

تلاش برای تعدیل حکم سینماگران


